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Vážení spoluobčané, 
díky pochopení vedení Plzeňského kraje 

a také vedení Správy a údržby silnic Plzeňského 
kraje, se kterými jsem vedl nesčíslné jednání, se 
stává pro naši obec prioritní investiční akcí „cel-
ková rekonstrukce Dobřanské ulice – a silnice 
III/18036, patřící do majetku kraje. 

Již od začátku roku 2008 jsme se intenzivně 
zabývali přípravou projektové dokumentace pro 
tuto investici. A věřte, že to nebylo vůbec snad-
né a jednoduché zkoordinovat jednotlivé inže-
nýrské sítě tak, aby výsledný celkový projekt byl 
životaschopný. Z vyjádření policie ČR – dopravní 
odbor, vzešel požadavek na usměrnění provo-
zu a zvýšení bezpečnosti při napojení místních 
komunikací – U Stadionu a U Hřiště zřízením 
kruhové křižovatky. S jejím umístěním vznikl ob-
rovský problém – (neadekvátní požadavky pana 
Procházky na zábor 19 m2), při posunu směrem 
ke stadiónu – vydražení a odkoupení pozemků 
od „Sokolů“, atd. Dále budou zrekonstruovány 
před místní ZŠ dvě autobusové zastávky proti 
sobě, z nichž jedna bude umístěna ve vozovce 
a druhá bude mimo vozovku v zálivu. Současně 
s úpravou komunikace bude provedeno odvod-
nění komunikace vybudováním nových ulič-
ních vpustí s napojením do stávající kanalizace. 
Stavbou budou také dotčena ochranná pásma 
inženýrských sítí v trase komunikace – telefonní 
kabely Télefonici O2 a.s., plynovodní řad, vedení 
NN – ČEZ, vodovodní a kanalizační řad. Stávající 
vodovodní řad v tomto úseku byl vybudován 
s tzv. tvárné polské litiny, která trpí značnou 
křehkostí a je zdrojem i častých poruch. Bylo 
proto po poradě a posouzení s provozovatelem 
rozhodnuto o výměně celého stávajícího řadu. 

Po odkrytí stávajících vodovodních přípojek se 
zjistí jejich dimenze a stav, v případě nevyhovují-
cího stavu se přípojky vymění za nové až na hra-
nici soukromého pozemku ve stávající dimenzi. 
Co se týče kanalizace – na řadu se musí dobudo-
vat úplně chybějící vstupní a revizní šachty. 

V této části obce není vypracována kon-
cepce parkování osobních automobilů před 
ZŠ – bude řešeno vybudováním podélných 
a příčných stání, včetně vymezeným jedním 
stáním pro tělesně postižené občany. Parko-
vací místa jsou vyprojektována mimo vozovku 
v odstavných pásech dle předpokladu zvýšené 
potřeby parkování (školní hřiště, ZŠ, tělocvična). 
Pro zvýšení bezpečnosti chodců jsou navrženy 
převážně oboustranné chodníky, zvýšené opro-
ti vozovce o 15 cm minimálně v šířce 1,5 m. Kon-
strukce chodníku je navržena z betonové dlažby 
tl. 6 cm, v místech vjezdů do objektů bude beto-
nová dlažba zesílena na 8 cm. 

Také jsme se zamyslili nad stavem veřejné-
ho osvětlení a rozvodného vedení NN, které je 
ve správě ČEZ Distribuce, a.s. Klatovy. Ohledně 
veřejného osvětlení jsme nechali zpracovat 
projekt nového moderního veřejného osvět-
lení, které bude řešeno zemními kabelovými 
rozvody, plně respektujícími ostatní inženýrské 
sítě. V tomto duchu jsme také oslovili dopisem 
správce NN ČEZ Distribuce a.s. Klatovy. Zdůraz-
nili jsme v dopise, že se jedná o celkovou rekon-
strukci výše jmenované ulice a silnice, a bylo by 
vhodné přemístit vzdušné rozvodné vedení NN 
do zemního kabelového vedení. Trasa zemního 
vedení by byla shodná s trasou veřejného osvět-
lení, a tím by se také ušetřily finance za jeden 
výkop. Další úspora by se týkala za definitivní 
zádlažbu a povrchové úpravy. S takto navrže-
ným řešením správce NN souhlasil a v květnu 

Slovo starosty

V lednu:
Jaroslava Karičková 75 let
František Puchta 75 let 
Marie Kohoutová 80 let
Jaroslava Hlínová 83 let
Karel Majer 83 let
Václav Kuběna 83 let 
Josefa Trylčová (Hradčany) 95 let

V únoru:
Vlasta Nováková 80 let
Soňa Tykvartová 80 let
Ladisalv Kalina 80 let
Zdeňka Fládrová 81 let
Milada Baxová 82 let
Anna Faflíková 82 let
Jiřina Kaslová 84 let
Josef Chmelík 84 let
Květa Přibáňová 85 let
Anna Levorová 86 let
Bohumila Hrušková 89 let

…pokračování na str. 2 Ü
…pokračování na str. 2 Ü

Svá životní jubilea 
v letošním roce  

oslavili a oslaví: 
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2009 nám toto odsouhlasil dopisem. Ani přes 
několikrát vznesené urgence (poslední byla 
v srpnu loňského roku, kdy byl přislíben termín 
odevzdání projektu včetně stavebního povolení 
na březen 2012), nebylo ze strany provozovatele 
NN nic splněno. Bylo zjištěno, že ve státním „mo-
nopolním“ ČEZu byla provedena reorganizace, 
zainteresovaní pracovníci na této akci se již ne-
nachází na svých postech, a Ti nastoupivší, kteří 
působí v Děčíně, o tom nic nevědí. Tak takhle se 
vážení spoluobčané spolupracuje se státním 
ČEZem. Chci Vás ubezpečit, že na obci dělá-
me vše pro to, abychom náš záměr dotáhli do 
úspěšného konce, a splnili náš záměr týkající se 
ulice Dobřanské. Proto také v tomto duchu úzce 
spolupracujeme s Krajským úřadem Plzeňské-
ho kraje a Správou a údržbou silnic Plzeňského 

kraje. Je vypracována a připravena k podpisu 
„SMLOUVA O PRÁVU K PROVEDENÍ STAVBY 
NEBO OPATŘENÍ NA POZEMKU VLASTNÍKA“, dále 
„SMLOUVA O SPOLUPRÁCI“, „SMLOUVA O DÍLO“ 
a „ZADÁVACÍ SMLOUVA K VÝBĚROVÉMU ŘÍZENÍ“. 
Smlouvy budou projednány na nejbližším veřej-
ném zastupitelstvu, tzn. 13. 3. 2012. Urychleně je 
zpracovávána dotační žádost do „EVROPSKÉHO 
FONDU PRO REGIONÁLNÍ ROZVOJ – Směr bu-
doucnost – cíl prosperita – ROP Jihozápad“, ze 
kterého bude možné čerpání finančních pro-
středků, především na vlastní komunikaci.

Vážení spoluobčané, věřím, že se nám výše 
uvedená investiční akce podaří, realizací dojde 
k přehlednosti daného úseku, zlepšení jízdních 
parametrů a zvýšení bezpečnosti silničního pro-
vozu včetně bezpečnosti chodců. Nezanedba-
telnou věcí je také celkový urbanistický vzhled 
příjezdové komunikace ze směru od Dobřan.

Jiří Kučera – starosta obce 

Û…pokračování ze str. 1

Slovo starosty

V březnu:
Marie Bartošová 75 let
Václav Hrdoun 75 let
Gertruda Šilingová 80 let
Marie Kaslová 81 let
Jaroslav Mukenšnábl 82 let
Jarmila Hrubá 83 let
Anna Kaderová 83 let
Jaroslav Švajcr 84 let
Miloslava Hrdličková 87 let
Milada Fuxová 88 let
Anna Marková 88 let
Marie Benešová 90 let

V dubnu:
Zdeňka Pecháčková 75 let
Josef Deraha 80 let
Jaroslava Veinfurtová 80 let
Zdeněk Kašpar 81 let
Sláva Strejcová 86 let
Jiřina Kalinová 86 let
Františka Böhmová (Hradčany) 89 let
Jarmila Videmanová 91 let

Srdečně blahopřejeme! 

Životní jubilea
Û…pokračování ze str. 2

V lednu:
Viktor Malik 79 let

V únoru:
Ota Křížek 69 let
Rosa Snow 82 let
Jaroslav Moškoř 66 let
Jana Ptáčková 73 let
Jan Kučera  72 let

Pavla Lokajíčková 
OÚ – evidence obyvatel 

Svým blízkým mohou pozůstalí nechat 
zazvonit poslední hodinku v kapli Panny Ma-
rie. Bližší informace na obecním úřadě nebo 
na tel. 721 747 966. 

na kopci maličká,
každý z nás žije tu rád,
zpíváme každý den,
palouk nás láká ven
vesele můžeme si hrát.

Přijdeme ze školy,
vyběhnem do polí,
poznáme skřivánka let,
koruny jabloní
létem nám zavoní,
chce se nám objímat svět.

Potůček v kapradí
ve stopách prozradí,
že srnky tam chodí pít,
s blankytem nad hlavou máme chuť  
toulavou,
krásné mládí můžeme žít.

Sluníčko v červánku
klade se ke spánku,
naposled zlíbá nám tvář,
sednem si na stráni,
den už se naklání,
zažehnem plamenů zář.

Když měsíc osvítí
rybníček na mytí,
krajinou snáší se klid,
zní píseň do ticha
ozvěnou zaniká,
vábí nás hladiny třpyt.

Šumí les Vysoká,
brány snů odmyká,
učí nás tajemství znát,
šero kraj ponoří
táborák dohoří,
budem si dobrou noc přát.

Blizoučko máme do oblak
za sluncem, za hvězdnou nocí,
trylek ten vyzpívá zlatý pták
v pohádce s kouzelnou mocí. 

Miloslava Holá, Chlumčany 238 

Hradčanská
Hradčany vesnička,

Letošní rok jsme zahájili naší každoroční 
valnou hromadou dne 7. 1. 2012 v restauraci 
Bílá růže, kde jsme se sešli v hojném počtu. 

Hned po valné hromadě jsme začali s pří-
pravami na tradiční hasičský bál. To se netýka-
lo jen zvaní, dne 14. 1., ale především přípravy 
kulturního sálu, a taktéž tomboly. Vše proběh-
lo v pořádku, a tak dne 21. 1. 2012 mohl bál 
úspešně proběhnout. Dovoluji si říci, že bál se 
nám vydařil. A to nejen díky hudební skupině 
Skalanka, která nás bavila celý večer, ale již po-
druhé se mohli všichni těšit na půlnoční překva-
pení našich mladých hasičů. Nezklamali a svým 
retro vystoupením, nejen pobavili, ale i dojali.

Neusnuli jsme však na Vavřínech, a tak 
jsme hned začali s přípravami na Masopustní 
průvod, který se konal dne 11. 2. 2012. Masek 
se sešlo opravdu hodně, a díky nim se nám 
povedlo vybrat nemalý finanční obnos. Proto 

touto cestou děkuji nejen všem zúčastněným, 
ale také obyvatelům naší obce, kteří i přes krizi 
přispěli do našich pokladniček. 

Nezapomínáme však ani na děti. Opět 
pro ně chystáme dětský maškarní bál dne 
10. 3. 2012 v Kulturním domě v Chlumčanech. 
Nezůstává tak u všeho, a proto se děti mohou 
na konci školního roku těšit na Pohádkovou 
cestu lesem. Pro malé i velké připravujeme 
každoroční Májové posezení, které se bude 
konat před hasičskou zbrojnicí.

Ani naši malí hasiči nezahálejí přes zimu 
a chodí pravidelně cvičit každou středu do školní 
tělocvičny. Snad se jim to vyplatí, neboť již 25. 2. 
je čeká jejich první letošní hasičská soutěž.

Nezbývá než jim, a Všem ostatním členům 
SDH, kteří se letos chystají na hasičské soutěže, 
popřát hodně štestí a úspechů.

Libor Fux – starosta SDH Chlumčany 

Činnost SDH Chlumčany pro rok 2012

Opustili nás 
Vzpomínáme!



3 Chlumčanský občasník

Onoho slavného a dlouho očekávaného 
večera dne 14. prosince 1930 sešla se v sále 
chlumčanského hostince U BÍLÉ RŮŽE široká 
společnost chlumčanských obyvatel. Nepřišli 
však na vesnickou tancovačku, ale na první 
veřejné promítání místní Biografické komise. 
Ale vše vypíšeme si postupně a také nás čeká 
trocha informací z historie. 

V prosinci roku 1895 promítají v Paříži 
bratři Lumierové udiveným návštěvníkům své 
„oživlé obrázky“. Fenomén filmu je na světě 
a během pouhých následujících dvaceti let 
opanuje srdce diváků. Mnoho filmových histo-
riků se shoduje, že promítaný film již před prv-
ní světovou válkou zcela vytlačil hrané divadlo 
či četbu knih.

Na území českých zemí objevuje se první 
veřejná projekce v roce 1896 v Karlových Va-
rech a v Brně. Zpoždění vůči okolnímu světu 
tedy žádné. Uděleny jsou v témže roce místní-
mi rakouskými úřady také první licence. V prv-
ních letech jsou krátká filmová představení 
promítána povětšinou na náměstích, v kavár-
nách, v cirkusových stanech. Mravokárci oněch 
časů označují krátké, často neuměle sehrané 
scénky, za pokleslou zábavu. Láska k oživlým 
obrázkům však lidstvo již nikdy neopustí. 
V roce 1902 je v Los Angeles otevřen první stá-
lý biograf, v českých zemích v Brně v roce 1907. 
Držíme krok.

Film se stává výhodným podnikáním. 
Od samotného vzniku filmu jsou točeny také 
snímky odehrávající se v přírodě, vznikají krát-
ké zpravodajské filmy. Předchůdci dnešních 
dokumentů. Tehdejší divák však pobyl v bio-
grafu sotva jednu hodinu. Snímky nepřesa-
hovaly dvacet minut a tak byly za sebou vždy 
řazeny například film z přírody, krátké zprávy 
a hlavní hraný snímek. A protože zvukový sní-
mek na sebe ještě nechával čekat, byla před-
stavení doprovázena hudbou z gramofonu či 
živým pianistou.

První zvukové promítání na našem území 
uspořádalo pražské kino Lucerna v roce 1929. 
Snad právě okouzlení zvukovým filmem bylo 

posledním podnětem 
chlumčanských Soko-
lů k požádání o bi-
ografickou koncesi. 
Ano, u zrodu biografu 
v Chlumčanech stáli 
místní Sokolové. 

Na jaře roku 1930 
shánějí se chlum-
čanští Sokolové po 
promítacím zaříze-
ní, lobují u poslance 
Machníka pro získání 
licence a zjišťují ceny 
filmů. Prvním jmé-
nem v Chlumčanech, 
které můžeme spojit 
s veškerými aktivita-
mi ohledně biografu 
je jméno občana Františka Sobíška. Žel nepo-
dařilo se zatím k této postavě zjistit více. Víme 
jen, že se jednalo o aktivního člena Sokola 
a nadšeného organizátora veřejného dění. 
Pracoval v místních Kaolinových závodech 
jako účetní.

Dne 30. 7. 1930 se Sokolové rozhodují pro 
koupi staršího biografického zařízení z Běšin 
v ceně 7 500 Kč. V Hospodářské záložně v Přeš-
ticích si vyjednávají půjčku a komunikují s br-
něnskou firmou Stanislava Lišky ohledně náku-
pu skládacích židlí. S majitelem sálu, potažmo 
hostince, panem Václavem Šlajsem dojedná-
vají nájemní smlouvu na prostory a obchodník 
Václav Diviš má zájem o provozování malého 
bufetu při každém představení. Prvním chlum-
čanským kinooperatérem, jak je funkce krásně 
pojmenována, je zvolen Otto Benedikt. V ná-
sledujících týdnech dojíždí do přeštického kina 
na zkušenou. Ještě před prvním představením 
je dalším chlumčanským promítačem zvolen 
občan Rudolf Reich.

V říjnu roku 1930 již Sobíšek vyjednává 
smlouvu z pražskou půjčovnou filmů Degl 
a spol. Cena filmů se pohybuje od 140 do 
200 Kč za kus a běžně bývá v té době sjedná-

vána například na dva roky a dodávku dva-
ceti a více kusů. 

V měsíci listopadu vrcholí přípravy na 
první projekci v Chlumčanech. Sál restau-
race U BÍLÉ RŮŽE je adaptován a je přizvána 
kolaudační komise. Do oken je vlepena čer-

ná zatemňovací látka od firmy Tomann z Plzně. 
Na sklopné sedačky se montují smaltovaná 
čísla a od přeštického truhláře Hrubého jsou 
dovezeny nové lavice.

Obchodní podmínky jsou projednávány 
s půjčovnami FOX, PROJEKTOR, K. VOTRUBA. 
Je rozhodnuto, že prvním filmem promítnutým 
v Chlumčanech bude 14. 12. 1930 film LUCER-
NA. Zde se sluší připomenout, že se jednalo 
o film němý z roku 1925 režiséra Karla Lama-
če. Ve snímku hrají například Theodor Pištěk, 
Anny Ondráková, Jaroslav Vojta, nebo Ferenc 
Futurista. Film byl do Chlumčan zapůjčen od 
firmy K. VOTRUBA – PRAHA za cenu 200 Kč.

Ještě na konci měsíce listopadu však 
nejsou v Chlumčanech projektor, projekční 
plátno, usměrňovač a uhlíky. Elektrikář pan 
Wunsch dokončuje instalace a na stěny sálu 
montuje dvě červené bezpečnostní lampy. 
V tiskárně pana Ouřady v Přešticích jsou k vy-
zvednutí plakáty. Chlumčanští nadšenci ještě 
posílají žádost na Ředitelství drah do Plzně, 

aby bylo možné došlé filmy z vlaků vyzvedávat 
přímo na železniční zastávce u Kaolinových 
závodů. 

Hektické přípravy se podařilo zvládnout 
na výbornou, a tak se večer dne 14. prosin-
ce 1930 v Chlumčanech opravdu promítalo. 
Mnoho představitelů obce a místních spolků 
dostalo volné vstupenky, stejně tak i majitel 
hostince pan Václav Šlajs se svou chotí. Toho 
památného večera se do sálu vtěsnalo dle úda-
jů sokolské kroniky 230 diváků a k romantické 
a vlastenecké Lucerně voněly z improvizova-
ného bufetu občana Diviše teplé párky. 

Snad také libá vůně uzenin přispívala po 
celý následující rok k té skutečnosti, že se po-
dařilo v prvním roce provozu uspořádat neu-
věřitelných 84 projekcí. Chlumčanští obyvatelé 
tak mohli shlédnout například filmy HORSKÉ 
VOLÁNÍ SOS, ČTYŘI ĎÁBLOVÉ, EROS V POU-
TECH, ZA RODNOU HROUDOU, HRA OSUDU, 
NEPOČESTNÁ ŽENA. 

(Údaje o filmu LUCERNA obdržel autor 
článku od filmové historičky Evy Urbanové 
z Národního filmového archivu v Praze.)

Ladislav Bechyňský 

CHLUMČANSKÁ OHLÉDNUTÍ – ČÁST 3.  
VÍTEJTE V BIOGRAFU 
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Vážení spoluobčané,
také se vám zdá, že my Češi většinou 

pohotově reagujeme na jakékoliv změny 
k horšímu? Namátkou zmiňme třeba jen 
v posledních letech klesající životní úroveň, 
neutěšenou situaci na naší politické scéně, 
ve zdravotnictví, zemědělství, či fakt, že nás 
okrádají podomní prodejci čehokoliv, ma-
fiáni, politici a v neposlední řadě i ti, co nás 
mají chránit. Češi však na rozdíl od jiných 
národů nebojují, ani nevyrážejí do ulic a po-
sledním kdo skutečně válčil na svém území, 
bránil svoji zem a chránil zájmy svého lidu, 
byl v sedmém století n. l. kupec Sámo, kte-
rý mimo jiné ani Slovan nebyl. Zcela určitě 
se na zředění naší hrdé a bojovné slovanské 
krve podepsaly všechny války a vojenská ta-
žení, která přes naše území prošla, na čemž 
se shodně podepsala jak vojska dobyvatelů, 
tak i takzvaných osvoboditelů, včetně jejich 
pozdější nadvlády. Výsledkem toho je, že 
náš národ postrádá charakteristické rysy jak 

fyzické, tak i povahové, které 
nesou třeba germánské národy, 
Angličané, Balkánci, či tak typič-
tí východní Slované. Snad pro-
to, anebo právě proto se u nás 

vyvinula schopnost bojovat proti útlaku 
humorem, dělat si srandu ze všeho i sami ze 
sebe a tímto způsobem si ulehčovat nastalou 
situaci. Tento náš boj se odehrával a dodnes 
odehrává převážně v hospodách, kde jsme 
všichni nejchytřejší, všichni víme, kdo za to 
může a jak je snadné vše vyřešit i přesto, že 
se jedná v mnoha případech jen o náš lajc-
ký pohled, ale nikdy nic neuděláme. Jediné 
čeho jsme schopni je vše parodovat a vymýš-
let vtipy a řekl bych, že v tomto směru nám 
patří světové prvenství. Důkazem budiž tato 
lekce z ekonomiky pod názvem KAPITALIS-
MUS, která jistým způsobem poukazuje na 
již zmíněné charakteristické rysy některých 
národů, ale když se i přes její humorné ladění 
zamyslíte nad podstatou, proč tato parodie 
vznikla, zjistíte, že ona to zase taková sranda 
není, a také proto se nacházíme přesně tam, 
kde jsme.

Jiří Šebek 

Týká se nás všech
okem místostarosty

Tradiční kapitalismus
Máš dvě krávy. Jednu prodáš 
a koupíš býka. Tvé stádo se 
zvětšuje, cena roste. Potom 
prodáš všechno a žiješ z pe-
něz, které jsi získal.

EURO kapitalismus
Máš dvě krávy. Prodáš tři 
své vlastní firmě, která je 
obchodovaná na burze, 
zaplatíš dluhopisem vysta-
veným vlastním švagrem, 
pak vyměníš dluhopis se 
společníkem tak, že dosta-
neš všechny čtyři krávy zpět 
a přídavkem daňové úlevy 
na pátou krávu. Právo na 
mléčné výrobky šesti krav je 
pak za pomoci prostředníka 
převedeno firmou registro-
vaných na Kanárských ost-
rovech a vlastněnou majo-
ritním vlastníkem firmy, ten 
vzápětí prodá všech sedm 
krav firmě zpátky. Výroční 
zpráva říká, že firma vlastní 
osm krav s přednostním prá-
vem koupě na další krávu. 
Bilanční zpráva ve výroční 
zprávě chybí. Veřejnost si 
koupí tvého býka.

Americký kapitalismus
Máš dvě krávy. Jednu prodáš 
a tu druhou přinutíš, aby do-
jila za čtyři. Jsi překvapen, 
když kráva zdechne.

Francouzský kapitalismus
Máš dvě krávy. Stávkuješ, pro-
tože chceš tři.

Italský kapitalismus
Máš dvě krávy, ale nevíš, kde 
jsou, protože jsi zrovna na po-
lední přestávce.

Švýcarský kapitalismus
Máš  5 000 krav, ale ani jedna 
ti nepatří. Ostatní ti platí za to, 
že je mají u tebe uschované.

Německý kapitalismus
Máš dvě krávy. Usilovným 
šlechtěním dosáhneš toho, 
že žijí sto let, žerou jednou za 
měsíc a dojí se samy.

Britský kapitalismus
Máš dvě krávy. Obě jsou šílené. 

Britský kapitalismus – 
Severní Irsko

Máš dvě krávy. Máš tři sta za-
městnanců, kteří je dojí. Tvr-
díš, že máš stoprocentní za-
městnanost, vysoce kravskou 
produktivitu a necháš zavřít 
novináře, který zveřejní sku-
tečná čísla.

Japonský kapitalismus
Máš dvě krávy. Změníš jejich 
design tak, že dosahují veli-
kosti jedné desetiny normální 
krávy a produkují dvacetkrát 
více mléka. Vytvoříš důmysl-

ný obrázkový seriál o kravách 
a prodáš jej pod jménem 
Cowkimon v celém světě.

Ruský kapitalismus
Máš dvě krávy. Spočítáš je 
a zjistíš, že je jich pět. Spočítáš 
je znovu a dojdeš k číslu čtyři-
cet dva. Spočítáš je ještě jed-
nou a dopočítáš se dvanácti. 
Přestaneš počítat a otevřeš si 
další láhev vodky.

Malajský kapitalismus
Máš dvě krávy. Jedna je čínská 
a druhá malajská. Čínská dává 
mléko, malajská je ve vládě.

Kapitalismus v Arkansasu
Máš dvě krávy. Ta vlevo je ale 
skutečně šťabajzna, co?

Český kapitalismus
Podle dodacího listu máš dvě 
krávy. Později zjistíš, že jedna 
je pouze atrapa, protože tu 
pravou někdo před časem 
vytuneloval. Ještě později 
zjistíš, že ti nepatří ani ta dru-
há, protože se na ní vztahuje 
restituční nárok. Ve finále jsi 
obžalován z daňového pod-
vodu, protože jsi krávy ode-
psal z daňového účetnictví 
a nevyúčtoval DPH.

„Děkuji zastupitelům obce Chlumčan 
za opravu propadajících se hrobů v zadní 
části našeho hřbitova. Jsem spokojená, 
osobně se mi nová úprava líbí a věřím, že 
i ostatním, kteří sem chodí, tak jako já, za 
svými nejbližšími. 

Přeji, aby se i ostatní akce realizované 
v naší obci zdařili.“

Bohuslava Horká 

V rámci komise pro občanské záležitosti 
jsme se v měsíci listopadu zúčastnily (L. Gra-
fová + J. Kaderová) semináře pro seniory 
„Projekt Impuls“. 1. Kursmodul „Vedení klubů 
a setkávání seniorů“ měl v obsahu náměty na 
práci v organizaci nebo klubu seniorů. Byly 
jsme v údivu, jakými aktivitami se dokážou 
lidé v důchodu bavit. Při společných akcích ne-
jen tančí, jezdí nebo chodí na výlety, ale věnují 
se i společným pracovním činnostem, hrám, 
přednáškám, cvičení, pomoci dalším… Aktivit 
nepřeberné množství. 2. Kursmodul „Úspěšné 
vedení klubů a setkávání seniorů“ jsme absol-
vovaly výjezdem do Německa, do městečka 
Cham. Jak tam žijí a spolupracují senioři, jsme 
všichni mohli porovnávat. Získaly jsme mnoho 
poznatků pro práci v seniorských klubech. A že 
je spoustu starých lidí i u nás v obci, víme. Aby 
nemuseli sedět převážně u televize, ale mohli 
se podělit se svými radostmi nebo starostmi, 
popřípadě shlédnout společně film a zaktivnit 
si život, jsme se chtěly pokusit tzv. „Posezením 
u kávy“. Jelikož v obci nejsou žádné možné 
prostory pro posezení, popovídání či zahrání 
karet,… našly jsme místo v základní škole. Akce 
se bohužel nesetkala se zájmem a naše nadše-
ní pro práci se starými lidmi lehce opadlo. Ale 
nevzdáváme se a za čas určitě posezení zase 
uskutečníme. Pokud bude někdo z žen i mužů 
důchodového věku zvědavý na to, co bychom 
chtěly pro ně v obci tvořit, bude vřele vítán. 

Ludmila Grafová, Jaroslava Kaderová 

Komise  
pro občanské 
záležitosti

Poděkování:

Lekce z ekonomiky: Kapitalismus
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Jen namátkou a tentokrát už bez komentáře

polní cesta z Lukavické ulice

„pneuservis“ před sběrným dvorem?

pod Hradčany

zážitek se posadit

vylomená značka u trafiky

zátiší pod garážemi

procházka nedotčenou přírodou

před kulturním domem

nedočkavost před sběrným dvorem

okem místostarosty

u sálu kulturního domu
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Vážení spoluobčané, 
dovolte nám, abychom vám přiblíži-

ly činnost občanského sdružení Orientálky 
z Chlumčan.

Máme totiž za sebou úspěšný rok 2011, 
a tak bychom se o svoji radost z naší práce 
chtěly podělit i s vámi. 

Sdružení vzniklo 19. 7. 2010. Do té doby 
jsme fungovaly jako školní kroužek, ale za-
čaly jsme pociťovat potřebu osamostatnit se 

a vytvořit si tak podmínky pro získání různých 
dotací a příspěvků a sponzorských darů. Výbor 
sdružení je složen z maminek tanečnic, členy 
sdružení jsou především děvčata od 3 do 18 
let, kterých je 41.

Děvčata jsou zařazena do 3 věkových ka-
tegorií: Malé, Střední a Velké. Scházíme se vždy 
ve středu od 15 do 17 h. Díky náročnosti a růz-
norodosti choreografií jsme musely před kon-
cem roku přidat jednu hodinu, a to pro Velké, 
aby mohly nerušeně pilovat svoje choreogra-
fie (ve čtvrtek od 18 h., v zimě v pátek od 16 h.). 
Tím, jak se rozrůstáme, začínají problémy s vel-
kou obsazeností tělocvičny ZŠ a není snad-
né nalézt řešení, které by vyhovovalo všem. 
A pokud máme kvalitně secvičit choreografie 
pro soutěže, je nutná účast všech tanečnic na 
zkouškách.

Zabýváme se především orientálním tan-
cem v mnoha podobách, ale pro své příznivce 
okořeňujeme naše vystoupení také muzikálo-
vým tancem a od roku 2011 také tancem mo-
derním. Modernu tančily původně jen Velké 
a pro soutěže si zvolily název DAKOTA Chlum-
čany. Od září se do moderny zapojily také 
Střední. Úspěšně vyhlížejí i Malé. Účast Malých 
v moderně bychom chtěly do budoucna posílit. 
Nejsme sice striktně dívčí sdružení, ale chlapci 
se bohužel do tohoto druhu zábavy od věků 
moc nehrnou, ač bychom je třeba na moderně 
rády uvítaly. Pro modernu však máme vyhraze-
ný prostor v tělocvičně jen v sobotu od 14 do 
16, a tak apelujeme na všechny tanečnice mo-
derny a jejich rodiče: Pokud máte vážný zájem, 
prosíme, choďte pravidelně, protože nás čekají 
společná vystoupení s orientem a také účast 
na soutěžích. Jen pro zajímavost – v Plzni se za 
návštěvu podobného stylu tance platí trojná-
sobek až pětinásobek na pololetí.

Teď bychom se rády s vámi podělily o naše 
úspěchy. 

Rok 2011 jsme zahájily dubnovou účastí na 
taneční soutěži Jarní pohár Sokola Jinonice 

(Praha). Byla to pro nás úplně 
nová a cenná zkušenost, protože 
jsme bojovaly v konkurenci více 
než 60 družstev a jednotlivců 
v různých odvětvích tance včetně 
aerobiku a mažoretek. Všechna 
naše družstva Malé, Střední, Velké 
a DAKOTA Chlumčany se probo-
jovala do finále soutěže, což jsme 
považovaly za velký úspěch. Po-
rotě se nejvíce líbily Malé s cho-
reografií Sochy, za niž jim udělila 
2. místo. Dakota Chlumčany zís-
kala 3. místo. K výsledku soutěže 
významně přispěly zúčastněné 
maminky, které v roli fandů vy-
tvořily výbornou náladu v teamu 
a chuť bojovat. V červnu naše 

práce vyvrcholila soutěží Orient North Show 
v Ústí nad Labem, kde jsme navázaly na úspě-
chy z loňské soutěže v Tisé nad Labem. To bylo 
konečně ono, soutěž v tanci, který je naší do-
ménou. Nezklamaly jsme sebe, naše příznivce 
ani diváky. Opět vyrazil plný autobus tanečnic 
a jejich maminek, tedy maminek převážně 
malých dětí, jejichž účast je vždy nutná. A také 
maminek, které s dětmi secvičily úspěšnou 
choreografii v pohádkovém moderním stylu. 
Choreografie v režii Dagmar Šambergrové 
prostě ani nemůže dopadnout jinak. Posuďte 
sami: 

Kategorie děti: (Malé)
1. místo – choreografie Sochy
3. místo – choreografie Shake, Shake

Kategorie junioři: (Střední) 
2. místo – choreografie Sestra tančí Chuchuwa

Kategorie kadeti: (Velké)
3. místo – choreografie Nevěsta z pouště

Kategorie kvarteta: (smíšené)
1. místo – choreografie Tab – Tab

Kategorie dospělí a děti:
3. místo – choreografie Čury mury fuk

Již tradičně jsme 
se v listopadu účastnily 
taneční soutěže Junior 
Orient Show v Holýšo-
vě. Letošní soutěž nás 
však zklamala, nebyla 
totiž nastavena podle vě-
kových kategorií. 1. místo 
získaly Velké se svojí cho-
reografií Něvěsta z pouš-
tě. Středním a Malým se 
vystoupení velice zdařilo, 
ale v první trojce se ne-
umístily. Pro ně to bylo 
možná zklamání, odved-
ly však výborný výkon. 
Především Malé s chore-
ografií Sochy, byly prostě 
báječné. Můžeme si jen 
myslet, že změna pravidel 

měla postihnout hlavně nás, které pravidelně 
obsazovaly přední místa v soutěži. 

Ale abychom se jen nechválily, je nutné 
pořád naše umění vylepšovat, vyvarovat se 
pubertálních projevů při zkouškách, prostě jet 
naplno a nezůstat stát na půl cesty. Doufáme, 
že nám ten „drive“ zůstane i nadále. Tímto vy-
zýváme i maminky k podpoře naší práce, naší 
účasti na zkouškách a prosíme: „Chvalte nás“!!! 
Za to vás každoročně odměňujeme vystoupe-
ními např. letos v květnu v místním kulturním 
domě. Na tuto přehlídku našeho umění jsme 
pozvaly také pěvecký sbor Tamtamy a Rarášci 
a taneční školu z Plzně, která předvedla stan-
dartní a latinské tance. Pozváni byli ještě mno-
zí další, ale bez honoráře odmítli vystupovat. 
Na závěr jste si i vy, maminky, mohly „trsnout“ 
v rytmu podobném tanečnímu stylu zumba. 
Také vystoupení na srpnovém Dni Chlumčan 
se stalo již zavedenou tradicí.

Ničeho by však nebylo bez finanční pod-
pory a obětavosti výboru sdružení a některých 
maminek. Díky tomu jsme mohly sjednotit styl 
kostýmů, účastnit se soutěží a hlavně pozved-

Orientálky z Chlumčan
S R D E Č N Ě   Z V E M E

na naše vystoupení

v neděli 13. 5. 2012 ve 14 hodin 

v Kulturním domě Chlumčany
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nout naši práci na solidní 
úroveň. Mohly jsme si 
také pořídit bundy s ná-
zvem sdružení, názvem 
obce a logem Plzeňského 
Kraje. Začaly jsme tím, že 
každý člen sdružení platí 
na pololetí 500 Kč a může 
navštěvovat až 2 h. tance 
týdně.

Finanční podporu 
v roce 2011 nám poskytli:

Obec Chlumčany, 
Plzeňský kraj, NSK 
Izolace s.r.o., Servis 
Chlumčany s.r.o., Hotel 
Trend Plzeň, NSK Stav-
by s.r.o., Chlumčanská 
doprava spol. s r. o., 
ZATEPLI Václav Křelina, 
Renata Suchá, ing. Ja-
roslav Fládr, ing. Ro-
bert Kott.

Tímto všem zmíně-
ným subjektům děkujeme 
za podporu a doufáme, 
že nám zachováte přízeň 
i do budoucna. Všechny 

jsme před koncem roku odměnily kalendářem 
na rok 2012 s fotografiemi. Dále děkujeme také 
spoluobčanům, kteří si během rozsvěcování 
vánočního stromu kalendář zakoupili, a tím 
rovněž podpořili naše snažení.

Všem přejeme v roce 2012 hodně zdra-
ví, životní pohody a radosti z práce.

(překopírováno z jejich mailu) 

Orientálky z Chlumčan, o.s.  

Zima je v plném proudu a my se chceme 
pochlubit, co všechno se dělo u nás ve školce.

Na podzim si každá třída vytvořila svá 
pravidla soužití, tak jako každý rok. Teď už se 
je snaží všichni dodržovat. Někdy to sice za-
skřípe, ale společnými silami se hned zjistí, 
kde se vloudila chybička a jak je třeba ji na-
pravit. A o to přece jde. Naše školka se také 
zapojila do celostátního projektu „Celé Česko 
čte dětem“. Cílem projektu je nejen utváření 
pevného pouta mezi p. učitelkou a dítětem, 
ale i rozvíjení paměti a představivosti, myš-
lení. V podstatě jde o to, že dnešní děti jsou 
ovlivňovány různými médii, hlavně televizí, 
internetem, počítačovými hrami, a proto by-
chom neměli zapomínat i na kouzlo knížek. 
Čteme dětem každý den ve školce nejen my 
učitelky, ale oslovily jsme i maminky a děti ze 
základní školy. Akce se výborně rozjela. Ma-
minky chodí číst dětem hlavně před spaním 
a své čtenářské umění přišli předvést i žáci 
4. a 5. třídy.

Prosinec byl pro nás hodně náročný. Za-
čátek měsíce jsme si pozvali žáky 8. třídy, aby 
nám pomohli rozvěsit vyrobená krmítka po 
zahradě mateřské školy. Osmáci se nedali za-
hanbit a vyrobili také jedno. Dětem se hlavně 
líbilo sypání slunečnicových semínek a pozo-
rování ptáčků. Setkání jsme stylově zakončili 
„Ptačím tancem“. Velcí kamarádi se sice zpo-
čátku rozpačitě rozkoukávali, ale potom se se 
smíchem přidali k nám menším.

Předvánoční shon vyvrcholil posezením 
s rodiči a rodinami v jednotlivých třídách. 
Pásma byla zaměřená na čertovské reje nebo 
vánoční zvyky. A děti se opravdu předvedly. 
Rodiče po právu museli své děti pochválit. 
Atmosféra byla pohodová, radostná a bez-
prostřední. O našem tanečním a pěveckém 
talentu se také mohli přesvědčit i představite-
lé obecního úřadu, kteří se přišli podívat na 
naše vystoupení a chvilku posedět mezi námi 
malými.

Na začátku ledna jsme s paní Hudcovou 
zakončili vánoční čas návštěvou kaple. Pro-
hlédli jsme si Betlém a celou výzdobu. Připo-
mněli jsme si tak příběh o Ježíškovi a legendu 
Tří králů.

Konec ledna patřil hlavně předškolákům 
a jejich zápisu do 1. třídy. Ve školce se pečlivě 
připravovali a myslíme si, že všechno dopadlo 
tak, jak mělo. Dobře. Už se těšíme na nové zá-
žitky, které nám přinese konec zimy a jaro.

Dagmar Zápotocká 

CO SE DĚJE  
V MATEŘSKÉ ŠKOLE 

11. 3.  Oslava 2. roku vzniku oHRÁTky
 Den otevřených dveří s programem od 

15.00 hod.:
 Slavnostní krájení dortu a nealko přípitek.
 Zábava pro děti: malování na obličej, prsto-

vé malování, dětská diskotéka, vystoupení 
klauna. Rozdávání malých dárků příchozím 
dětem

9. 6. MDD – oslavy dne dětí
 Program: Soutěže pro děti – skákání v pyt-

li, lovení rybiček, shazování plechovek atd.
 Vystoupení loutkového divadla.
 Dárky pro příchozí děti

21. 7. Putování za liškou
 na výzvu paní Ing. Veroniky Zíbarové, jsme se rozhodli pro děti uspořádat v polovině prázd-

nin ještě jednu akci se stopováním po chlumčanském lese, s cílem na myslivně s opékáním 
buřtíků.

29. 9. Historické odpoledne – u příležitosti oslav sv. Václava
 Po letošním velkém úspěchu to bude odpoledne v historickém duchu v dobových kostý-

mech a kulisách.
 Program pro děti:
 Rytířské turnaje, jízda na „koních“, dobývání hradu papírovými koulemi.
 Vystoupení rytířské skupiny VK AVALON.  

27. 10. Halloween – putování za strašidýlkem
 Letos bude malá změna v trase putování, se srazem na chlumč. náměstí. Těšte se na rejdiště 

všemožných strašidel, potvor a bludných světýlek, hodných i poťouchlých, děti je všechny 
navštíví a pokud se nebudou bát, dostanou malý dárekJ Zakončení bude bu-bu diskotékou 
a občerstvením. 

oHRÁTka
akce pro veřejnost v roce 2012,  

jejichž termíny  
byly z organizačních důvodů změněny

Informace o nás získáte na:  

www.orientalkyzchlumcan.estranky.cz
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A) Schvaluje: 
1. Zprávu starosty.
2. Zprávu z mezidobí od 19. října 2011 do 15. prosince 2011.
3. Úpravu rozpočtu obce k 15. 12. 2011.
4. Rozpočet obce a bytového hospodářství na rok 2012. 
 Vyvěšeno 1. 12. 2011. Sejmuto 15. 12. 2011.
5. Rozpočtový výhled na roky 2012–2014.
6. Plán investičních akcí na rok 2012.
7. Plán rozvoje obce na léta 2011–2014.
8. Obecně závaznou vyhlášku obce Chlumčany č. 2/2011 o úhradě nákladů za vývoz a odstraňování 

TKO v roce 2012. 
 Vyvěšeno 16. 12. 2011. Sejmuto 31. 12. 2011.
9. Cenu vodného na rok 2012 24,03 Kč/m3 a cenu stočného na rok 2012 28,33 Kč/m3, sazby jsou uve-

deny s DPH.
10. Zřizovací listinu příspěvkové organizace obce Bytového hospodářství s platností od 1. 1. 2012.
11. Jmenování ředitele příspěvkové organizace obce Bytového hospodářství Ing. Jaroslava Boháče od 

1. 1. 2012.
12. Nové uspořádání pozemků vzešlé z pozemkových úprav a nároky pro obec Chlumčany z něho vy-

cházející.
13. Změnu katastrální hranice na pozemku 231/3 mezi k.ú. Chlumčany a k.ú. Horní Lukavice o velikosti 

162 m2 ve prospěch k.ú. Horní Lukavice.
14. Smlouvu o uzavření smlouvy budoucí o zřízení věcného břemene plynovodní přípojky pro manže-

le Damerovi. Komenského 442, Chlumčany na pozemek p.č. 1070/39 v k.ú. Chlumčany.
15. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pro Telefonica O2 na přeložku sdělovacího 

kabelu při realizaci přeložky silnice I. třídy I/27 Šlovice–Přeštice.
16. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pro Ekostav na přeložku výtlaku splaško-

vých vod a odvodu dešťových vod z čerpací stanice pohonných hmot při realizaci přeložky silnice 
I. třídy I/27 Šlovice–Přeštice.

17. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pro Ekostav na přeložku kabelu NN pro 
čerpací stanice pohonných hmot při realizaci přeložky silnice I. třídy I/27 Šlovice–Přeštice.

18. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pro RWE na přeložku vysokotlakého ply-
novodu při realizaci přeložky silnice I. třídy I/27 Šlovice–Přeštice.

19. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pro Obec Chlumčany na přeložku vodovo-
du Chlumčany–Hradčany při realizaci přeložky silnice I. třídy I/27 Šlovice–Přeštice.

20. Smlouvu o umístění energetického a elektrického zařízení (zemního kabele NN) pro ČEZ Distribuce, 
a.s. při stavbě přeložky vedení NN v ulici Boženy Němcové na pozemku p.č. 956/6 v k.ú. Chlumčany 
u Přeštic a u bytových domů č.p. 309 (st. 383), č.p. 310 (st. 384), č.p. 311 (st. 385, č.p. 312 (st. 386), 
č.p. 320 (st. 394) a č.p. 321 (st. 395).

21. Provedení fyzické účetní inventury majetku obce k 31. 12. 2011. Hlavní inventarizační komisi ve slo-
žení předseda Jiří Šebek, členové Marie Pospíšilová, Ing. Josef Mištera, Ing. Ivan Říha a Jaroslava 
Kaderová. Dále dílčí inventarizační komisi pro obecní úřad ve složení předseda Ing. Josef Doubek, 
Ing. Petr Brandl a Ing. Jiří Ausberger, která je zároveň i komisí likvidační. Komisi pro dokladovou 
inventuru ve složení Věra Boldová a Marie Krsová. Inventury budou dokončeny do 31. 1. 2012.

22. Smlouvu s V farmou Vstiš, s.r.o., na zajištění zimní údržby na zimní období 2011/2012.
23. Smlouvu se Správou a údržbou silnic Plzeňského kraje na zajištění zimní údržby na zimní období 

roku 2011/2012.
24. Zadání změny č. 4 Územního plánu sídelního útvaru Chlumčany týkající se změny využití lokali-

ty z „drobné výroby a služeb“ na „bydlení příměstské nízkopodlažní“ v rozsahu následujících 
pozemků v k. ú. Chlumčany u Přeštic p. č. 669/123, 669/124, 669/125, 669/126, 669/127, 669/135, 
669/136, 669/137, 669/138 a část 669/139 dále pak st. p. č. 1111, 1072, 1082 a 1125. 

25. Záměr prodeje části pozemků p. č. 956/7 a p. č. 984/1 v k.ú. Chlumčany na základě žádosti Vladislava 
Starce, Lipová 419, Chlumčany.

B) Bere na vědomí:
1. Zprávu předsedkyně FV o hospodaření obce k 15. 12. 2011.
2. Zprávu předsedy KV o činnosti za druhé pololetí 2011.

C) Ukládá:
1. Projednat v radě obce připomínky vznesené v diskusi a o přijatých opatřeních informovat na příš-

tím zasedání.

Usnesení schváleno:
pro: 13 proti: 0 zdrželo se: 0 hlasovalo přítomných: 13

USNESENÍ Č. 8
ze zasedání zastupitelstva obce Chlumčany, 
konaného dne 15. prosince 2011 od 19.00 hodin 
ve vinárně u Bílé růže v Chlumčanech.

Zastupitelstvo obce Chlumčany:

Den 18. březen je vyhlášen dnem 
„Ukliďme svět“. U příležitosti toho dne při-
pravilo Myslivecké sdružení Obora Chlum-
čany ve spolupráci se Základní školou 
a Obcí Chlumčany na sobotu 17. března 
2012 akci k úklidu černých skládek v kata-
stru obce. Sraz účastníků bude na náměs-
tí Bohuslava Kašpara v 9 hodin. Zveme 
širokou veřejnost. Přijďte s námi uklidit 
Chlumčany a jejich okolí. S sebou stačí 
vzít rukavice a dobrou náladu. Po skončení 
bude pro účastníky připraveno občerstve-
ní v myslivně.

Ukliďme svět

Den Země je vyhlášen na 22. dubna. 
Základní škola pravidelně u příležitosti 
Dne Země pořádá úklidovou akci v obci. 
Protože v letošním roce bude úklid zajiš-
těn při dnu „Ukliďme svět“, proběhne v so-
botu 21. dubna 2012 výsadba nové zeleně 
v obci. Sázení se mohou zúčastnit všichni, 
kdo chtějí pomoci. Podrobnosti k výsadbě 
budou upřesněny.

V přehledu akcí v čísle 33 došlo 
k tiskové chybě, den „Ukliďme svět“ 
byl zaměněn za „Den Země“, za což se 
omlouváme. 

Den Země

Dům s pečovatelskou službou touto 
cestou moc děkuje dětem z kroužku kera-
miky pod vedením paní Radky Steinerové 
za darovanou keramiku. Výrobky dětí zdobí 
naše chodby a přináší nám velkou radost. 
Ještě jednou moc děkujeme. 

Poděkování!

Oslava Mezinárodního dne žen pořá-
daná KSČM se uskuteční 10. března 2012 ve 
vinárně restaurace U Bílé růže od 18 hodin.

Veřejné zasedání zastupitelstva obce 
se bude konat 13. března 2012 od 19 hodin 
ve vinárně restaurace U Bílé Růže.

Změny 
termínů
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Naše místní akční skupina OS Aktivios 
ve spolupráci s partnery mikroregiony Přeš-
ticko, Radyně a Úslava vyhlašuje 3. ročník 
JUMPu nebo-li grantového programu pro 
mládež. 

JUMP!!! Tak skoč právě teď a chyť svůj ná-
pad, dej průchod své fantazii a spolu s kama-
rády si začni své sny plnit spolu s námi. Jistě 
umíš něco, co my ne, chceš vyzkoušet něco 
nového, chceš ukázat ostatním, jak užívat 
života, jak se umíš bavit a trávit volný čas… 
možná tím podáš podáš pomocnou ruku 
dalším… A my tě můžeme finančně podpořit 
a usnadnit tak cestu… 

Pravidla JUMPu a formulář Žádosti o grant 
na: 

www.mas-aktivios.cz/JUMP/JUMP 2012

JUMP!!!  
do 30. března 

2012
ráda bych Vás ve svém finančním sloupeč-

ku upozornila na pár zajímavých věcí a dala pár 
rad, které by se Vám snad mohly hodit.

1. Pojištění nemovitosti
Změnou vlastníka nemovitosti pojištění 

automaticky zaniká. Co to v praxi znamená pro 
Vás? Např. zdědíte dům nebo byt, či chalupu 
nebo chatu, po rodičích. Nadále pak pravidel-
ně platíte pojistku, která ale stále zní na jméno 
Vašich rodičů. Ročně přijde složenka s jejich 
osobními údaji, Vy ji zaplatíte v domnění, že 
máte nemovitost stále pojištěnou. Ve skuteč-
nosti už ale nemovitost pojištěna není. A při 
pojistné události byste nedostali ani korunu.

KAŽDÁ ZMĚNA SE MUSÍ NAHLÁSIT V DANÉ 
POJIŠŤOVNĚ.

Dále – nemovitost jste si pojišťovali už 
před pár lety. Za tu dobu se však ceny mate-
riálů a možná i rizika, na která lze nemovitost 
pojistit, změnila. Nebo se od té doby změnila 
Vaše nemovitost. Dokončili jste rekonstrukci, 
přístavbu, zmodernizovali jste si bydlení a na-
koupili nové vybavení. Stará pojistná smlouva 
už tak ve skutečnosti neodpovídá tomu, co jste 
si tehdy pojistili. Při pojistné události pak ve 
skutečnosti dostanete jen část toho, co jste do 
Vaší nemovitosti skutečně investovali, protože 
je pojistná hodnota podhodnocena.

NECHTE SI SVÉ POJISTKY ZAKTUALIZOVAT.
A co záplavy a povodně? Možná by Vás ani 

nenapadlo, že pokud nemáte ve své pojistné 
smlouvě pojištěny povodně, pravděpodob-
ně nemáte pojištěno ani to, když se Vám díky 
ucpané kanalizaci (třeba při přívalových deš-
tích) vrátí voda do domu, či bytu. 

VEZMĚTE SVÉ POJISTKY A ZJISTĚTE, PROTI 
KTERÝM RIZIKŮM JSTE VE SKUTEČNOSTI POJIŠ-
TĚNI.

2. Pojištění domácnosti
Loňské léto bylo plné blesků. Pojištění 

proti úderu blesku je většinou v každé pojist-
né smlouvě. Ale pozor! Když neuhodí přímo 
do nemovitosti, ale kousek vedle, je problém. 
Vám díky tomu nefunguje většina elektroni-

ky v domácnosti, ale nic nedostanete, protože 
jste nebyli pojištění proti přepětí v síti, které to 
způsobilo.

3. Pojištění odpovědnosti za škodu 
a pojištění domácnosti

To že máte pojištěnou domácnost, např. 
znamená, že když Vás soused vytopí, pojišťov-
na Vám úplně nebo z části uhradí způsobenou 
škodu. Když Vy vytopíte souseda a máte po-
jištěnou jen domácnost, máte smůlu, protože 
toto riziko zahrnuje pojištění odpovědnosti 
za škodu. Toto pojištění lze sjednat současně 
s pojištěním domácnosti nebo i nemovitosti, 
ale není běžně jeho součástí.

MÁTE POJIŠTĚNÍ ODPOVĚDNOSTI ZA 
ŠKODU?

Problematika pojištění je hodně obsáhlá 
a má spoustu otazníků. Nečekejte. Pokud pod-
mínky své smlouvy budete zjišťovat ve chvíli 
pojistné události, BUDE UŽ TŘEBA POZDĚ.

JEŠTĚ VŮBEC NEMÁTE POJIŠTĚNÍ DOMÁC-
NOSTI, NEMOVITOSTI, ANI ODPOVĚDNOSTI ZA 
ŠKODU? 

ZAJÍMALO BY VÁS, KOLIK BYSTE ZAPLATILI 
A PROTI JAKÝM RIZIKŮM SE MŮŽETE POJISTIT?

Najdete mě v kanceláři  
naproti základní škole,  

Družstevní 141, vchod z ulice Komenského, 
vždy v pondělí od 10–14 a od 16–18.  
Po předchozí domluvě i v jiném čase. 

Veronika Zíbarová (roz. Horká)
finanční poradce

mobil: 739 303 661
veronika.zibarova@cmss-oz.cz

MLK se občanům otevřela v novém. Při 
celkové rekonstrukci došlo k výměně oken, 
dveří, pokládce lina + dlažby, k naštukování 
a vymalování stěn, k výměně regálů na knihy. 
K jejímu zprovoznění bylo zapotřebí mno-
ho vytrvalosti a silné nervy. Většina knih po 
celou dobu byla v jedné místnosti na podla-
ze, kde na ně usedal prach a nečistoty. Před 
uložením knih do regálů se musely nejdříve 
oprášit suchým hadříkem a pak správně za-
řadit. Takto pomáhali panu knihovníkovi Pe-
tru Štychovi ochotní pomocníci Jakub Du-
chek (žák 6. roč. ZŠ) a Veronika Šimánová 
(studentka ZČU PF) celý měsíc den co den. 
P. Štychovi je také velkým pomocníkem po-
čítač s programem na knihovní systém, čímž 
došlo ke zmodernizování a zjednodušení prá-
ce i v době inventury. Nyní je velkým přáním 
pana knihovníka, aby nově zrekonstruované 
prostory navštěvovalo co nejvíce čtenářů. 
Věřím, že návštěvníci budou spokojeni nejen 
s prostory, ale i s tituly knih k vypůjčení.

Mgr. Ludmila Grafová 

Místní lidová knihovna 

Milí spoluobčané,
finanční sloupek

OS Aktivios
Nezdice 46, 334 01 Přeštice 
e-mail: info@mas-aktivios.cz 
tel: 376 382 312,725 883 296
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U Kvíderu na Varte
Nezvestice 328
Smer MILÍNOV

www.KrmneSmesiKvidera.czE-mail: KvideraLukas@seznam.cz

Po - Pá 10:00 - 18:00
So       8:00 - 12:00
Ne       zavreno

NASE NABÍDKA

Krmné smesi Kvídera, nakrmí i pantera!ˇ

ˇ
ˇ

ˇ
ˇ

ˇ

Tel: 728 524 028
   377 891 572

602 830 823

ˇ
Kvalitní krmné směsi:
pro: savce, prasata,  králíky, kočky...

drůbež, slepice, krůty, kachny...
ryby, na chytání, vnadění
levné belgické zoby pro holuby, papoušky 
a hlodavce, mnoho druhů semen českých
i dovezených
obilí, sojový šrot, pšeničné otruby, vitamíny
pro zvířata, minerální a doplňkové směsi

speciality: kamenná sůl, lizy pro skot, ovce, 
kozy, sypká sůl s jodem, jedy na myši, 
pasti a sklopce, plastové napáječky, krmítka...

těstoviny, instantní těstoviny, mražené maso,
konzervy pro psy a kočky...

Dovoz az k Vám domu za pouhých 99,- Kcˇ ˇ
Blizsí informace na webu a tel.ˇ̌

TYPOGRAFIK CENTR – VÁCLAV FENCL
Jiráskovo nám. 24, 326 00 Plzeň
tel.: 377 240 360, e-mail: dtp@typografi k.cz

Od CTP až po dokončující zpracování, 
vše na strojích

TISKÁRNA

KOMPLETNÍ SLUŽBY V POLYGRAFII

Ofsetový a digitální tisk
KOMPLETNNNÍÍÍÍÍÍÍÍÍ SSSSLLLUŽŽŽBBBBBBYYYYYYYYYYY VV POLYGRAFIIwww.typografi k.cz

Katalogy • Brožury • Časopisy • Letáky • Plakáty • Kalendáře • Dopisní papíry • Tiskopisy • Vizitky
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1. ledna jsme se jako už tradičně sešli na 
naší střelnici v Chlumčanech, abychom po-
střelecku oslavili příchod roku a zahájili no-
vou sezónu. Letošního 9. ročníku se zúčast-
nilo 25 střelců. Této akce se účastní nejen 
střelci z našeho klubu, ale také jejich rodinní 
příslušníci a přátelé a letošnímu nejmladší-
mu účastníkovi Honzíkovi Fabiánovi je tepr-
ve 2 a čtvrt roku. Tradiční program začal ve 
13 hodin slavnostní salvou. Poté měli všich-

ni zúčastnění možnost si vystřelit 1 ránu na 
speciální terč, na kterém je určen tajný bod. 
Ten střelec, kterému se podaří strefit se 
nejblíže k tomuto bodu, obdrží pak věcnou 
cenu. Vítězem letošní soutěže se stal David 
Stupka. Dalším bodem programu byl střelec-
ký souboj, kde po napínavém klání zvítězil 
střelec z našeho klubu Franta Vokoun. Volný 
program, který následoval, byl už jen třeš-
ničkou na pomyslném dortu.

Lákadlem na tuto akci není jen možnost 
setkání se s přáteli, ale i možnost si vystřelit ze 
zajímavých zbraní – pro příklad uvedu pistoli 
ráže.50 AE Desert Eagle či válečnou pušku M1 
ráže.30 M1 Carabine s rokem výroby 1944. 

Všem děkujeme za účast a doufáme, že se 
za rok zase ve zdraví sejdeme ve stejném po-
čtu. 

Kateřina Synková 

Biatlon – Novoroční střílení

LEDEN 2012
Leden byl z pohledu oddílu badmintonu 

opravdu bohatý na jeho činnost. Hned 7. 1. 
proběhla VČS oddílu, kde na 40 členů a hostů 
zhodnotilo rok 2011. Schůze se vydařila a mimo 

jiné byli vyhodnoceni i nejlepší badmintonisté 
r. 2011. Mezi mladšími žáky to byla Adéla Slá-
mová, mezi staršími žáky to byl Martin Čechu-
ra, v dorostu Hana Fládrová a mezi dospělými 
pak dvojice Jiří Vaněček a Zlatka Krausová.

Potom se již rozběhly soutěže ve všech 
kategoriích. 24. 1. sehrálo mistrák naše „béčko“ 
v Plzni s Doubravkou a vyhrálo 3:1, když bodo-
val mix J. Tomášek–Z. Bártová, čtyřhra J. Vaně-
ček–P. Pitter a dvouhra J. Dobrovolný. Všichni 
odehráli dobré utkání a bojovalo se.

Poté bylo na řadě naše „áčko“, které v pá-
tek 27. 1. přivítalo v domácím prostředí hráče 

Ze života oddílu badmintonu

…pokračování na str. 12 Ü
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Chlumčanský občasník vydává Obec Chlumčany
Družstevní 332, Chlumčany

pod event. číslem: MK ČR E 1464
Výtisky zdarma k dostání na OÚ, náklad 1 100 ks

Další číslo připravujeme na červen

Příspěvky shromažďuje redakce, která nezodpovídá za jejich obsah.
Adresa pro Vaše příspěvky: chlumcany@obecni-urad.net nebo zschlumcany1@volny.cz
Redakce: Mgr. Ludmila Grafová, Jiří Šebek, Ing. Petr Brandl, Jiří Zahálka
Grafická úprava a sazba: Lukáš Kůst – Typografik centr
Tisk: Typografik centr, Plzeň · www.typografik.cz

celku Sp. Chrást „B“ a deklasovali je vysoko 8:0. 
Bodovali všichni a to mix D. Kabát–Z.Krausová, 
čtyřhry R. Takáč–D. Kabát, M. Takáč–V. Šten-
gl a ženy Z. Krausová–M. Osladilová. Dále ve 
dvouhře R. Takáč, V. Štengl, M. Takáč a M. Va-
něčková. Družstvo „A“ potvrdilo roli favorita, 
hosté se nezmohli na odpor.

V sobotu 28. 1. pak opět nastoupilo „béč-
ko“ v souboji o 1. místo s druhým Jupiterem 
Plzeň. Všechny zápasy byly docela vyrovnané, 
ale naše zkušenost a kvalita rozhodly o ma-
ximální výhře 4:0. Body získal mix J. Vaně-
ček–Z. Bártová, čtyřhra J. Vaněček–J. Tomášek 
a dvouhry J. Dobrovolný a Z. Bártová. To bylo 

celkově velice pří-
jemné a znamená 
to, že je naše „béč-

ko“ před posledním kolem již 
jistým vítězem své skupiny a jde 
do Play-off z 1. místa!

I „áčko“ vede svoji skupinu 
a k udržení potřebovalo vy-
hrát i v sobotu 28. 1. na kurtech 
S. Doubravka „C“. A povedlo se, 
náš celek zopakoval výkon z pát-
ku a opět zvítězil maximálním 
rozdílem 8:0. Ve dvouhře bodo-
val R. Takáč, V. Štengl, M. Takáč 
a M. Osladilová. Dále všechny 
čtyřhry ve složení D. Kabát–R. Ta-
káč, V. Štengl–M. Takáč a ženy 
M. Vaněčková–M. Osladilová. 

Nakonec i mix D. Ka-
bát–M. Vaněčková. 
K 1. místu nám stačí 
vyhrát jedno utkání 
v posledním kole 
a to v našich silách 
určitě je. Doposud 
7 vítězství a 1 remí-
za a tedy 1. místo 
v tabulce!

I družstvo mlad-
ších žáků dohrálo 
v neděli 29. 1. kraj-
ský přebor družstev. 
V souboji o 5. místo 
v kraji žáci podlehli 
se S. Doubravka 1:4 
a jsou šestí. Příští 
rok věříme, že to 
bude lepší, protože 
naši hráči jsou nej-
mladší.

Poslední kolo 
dospělých se hraje 
18. 2. a o něm bu-
deme opět infor-
movat!

V sobotu 11. 2. 2012 se 7 našich 
žáků, pod vedením trénérky Z. Bár-
tové a řidiče p. Štáhla, zůčastnilo 
turnaje žáků v Plzni na BKV. 3. místo 
získal ve své kategorii Daniel Štáhl ve 
dvouhře a 2. místo pak získal ještě 
Lukáš Kabát, také ve dvouhře!

Děti si užily celý den badminto-
nu a poděkování za to patří zejména 
jejich doprovodu! Př. odd. J. Vaně-
ček. 

18. 12. 2011 uspořádal oddíl 
badmintonu již 11. ročník Vánočního 
turnaje ve st. tenise, zúčastnilo se 24 
hráčů a 1 žena!

2. Ve dvouhře zvítězil plzeňský 
František Zúgler.

20. 12. 2011 pořádal oddíl bad-
mintonu tradiční Vánoční turnaj pro 
žáky.

29. 1. 2012 obsadilo družstvo mladších 
žáků Tj Ker. Chl. 6. místo v krajském přeboru 
Západočeské oblasti. Foto: nahoře trénéři Va-
něček a Bártová,uprostřed Hodan, Štáhl, Cho-
těborský a Kabát, dole Slámová, Vorlábová 
a Štichová.

Pro doplnění – poslední únorové výsledky 
Chl. „A“–Slavoj Plzeň 7:1 
Chl. „B“–Dobřany 3:1 
Chl. „A“–Bílá Hora „B“ 8:0
Chl. „B“–Bílá Hora  3:1

Badmintonu zdar! 

Ze života oddílu badmintonu

Krajský přebor družstev dospělých skupiny „B“ – leden 2012
tabulka po 4. kole

1. KERAMIKA CHLUMČANY „A“ 8 7-1-0 52:12 23 bodů

2. JUPITER PLZEŇ 8 6-1-1 48:16 21 bodů

3. SLAVOJ PLZEŇ 8 6-0-2 37:27 20 bodů

4. BÍLÁ HORA „B“ 8 2-0-6 23:41 12 bodů

5. S.DOUBRAVKA PLZEŇ „C“ 8 2-0-6 18:46 12 bodů

6. SPARTAK CHRÁST „B“ 8 0-0.8 14:50  8 bodů

Krajský přebor družstev dospělých skupiny „M“ – leden 2012
tabulka po 4. kole

1. KERAMIKA CHLUMČANY „M“ 8 7-1-0 27: 5 23 bodů

2. TJ DOBŘANY „M“ 8 4-2-2 19:13 18 bodů

3. JUPITER PLZEŇ „M“ 8 2-4-2 15:17 16 bodů

4. S.DOUBRAVKA PLZEŇ „N“ 8 2-3-3 15:17 15 bodů

5. S.DOUBRAVKA PLZEŇ „M“ 8 1-2-5 10:22 12 bodů

6. BÍLÁ HORA „M“ 8 1-2-5 10:22 12 bodů

Û…pokračování ze str. 11


